
Protokół z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego, 
Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 24.03.2025 roku.  

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 
6. Problematyka bezpieczeństwa na drogach. 
7. Analiza organizacji ruchu w newralgicznych punktach gminy. 
8. Uspokojenie ruchu na ul. Strażackiej w Suchym Lesie.  
9. Sprawy bieżące. 
10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 
Przewodniczący K. Czaczyk otworzył posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 
Środowiska i Spraw Komunalnych, powitał członków Komisji, gości oraz stwierdził 
prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. 
 
Ad. 5. 
Protokół z dnia 24.02.2025 roku został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 6. 
RK P. Babula Poinformował członków komisji, że obecnie nie ma na terenie gminy miejsc 
problematycznych. Nie ma sytuacji zagrażających bezpieczeństwu ruchu. W związku  
z zamknięciem przejazdu kolejowego na ul. Sucholeskiej, ruch jest spowolniony. Samochody 
jadą wolniej ul. Obornicką. Na ogół jeśli dochodzi do zdarzeń, to są to zdarzenia losowe w różnych 
miejscach o różnych porach m. in. ze względu na warunki atmosferyczne. Nie ma typowych 
miejsc niebezpiecznych. Jedyne miejsce do zmiany, to wysepki na ul. Obornickiej na wysokości 
stacji BP. W planach jest przebudowa tego miejsca.   
 
Odpowiadając na pytanie radnego J. Dudkiewicza, czy w tę przebudowę będzie wciągnięty 
generalny wykonawca z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że generalny wykonawca nie, ponieważ 
on zrobił pracę zgodnie z projektem i zatwierdzoną stałą organizacją ruchu. Jeśli chodzi o BP,  
to realizacja nieco odbiega od deklaracji.  
 
Radny J. Dudkiewicz zapytał gdzie mieszkańcy mogą zgłaszać awarię sygnalizacji świetlnej  
w weekendy? 
 
RK P. Babula odpowiedział, że istnieje numer alarmowy do konserwatora, gdzie zgłasza się takie 
sprawy. Numer zostanie udostępniony radnym. 



 
Radny J. Dudkiewicz poprosił o sprawdzenie czy na ul. Szkółkarskiej i Muchomorowej jest 
ograniczenie do 3,5 ton i czy może coś się w tej kwestii zmieniło? Coraz więcej pojazdów 
dostawczych się tam porusza.  
 
RK P. Babula odpowiedział, że jest na to organizacja ruchu do wprowadzenia przez okres 3 lat  
i sprawdzi jakie obowiązuje tam ograniczenie.  
 
Ad. 8. 
RK P. Babula oznajmił, że parokrotnie na ul. Strażackiej była robiona wizja lokalna  
i nie stwierdzono sytuacji zagrażających bezpieczeństwu. Zgodnie z projektem organizacji ruchu 
zostało tam wprowadzone ograniczenie do 30 km/h. 
 
Mieszkaniec reagując na tę wypowiedź stwierdził, że wielokrotnie był świadkiem jak rowerzystów 
spychano z drogi, hamowano z piskiem opon przed przechodniami. W godzinach rannych  
i popołudniowych ruch jest bardzo duży i samochody jadą 50-60 km/h. Znaku ograniczenia 
prędkości w ogóle nie widać i przez całą długość ulicy nie ma jego powtórzenia. Jest to tylko fikcja 
papieru.  
 
RK P. Babula poinformował, że nie znaleziono miejsca i warunków technicznych celem 
zbudowania wyniesionego przejścia dla pieszych na ul. Strażackiej. Należałoby zmienić stałą 
organizację ruchu, a bez odpowiednich warunków technicznych dla wyniesionego przejścia, 
starostwo nie zgodzi się na tę zmianę. Nie ma miejsca na przejścia dla pieszych. Można byłoby 
wprowadzić próg zwalniający/muldę, ale ta propozycja nie spotkała się z akceptacją części 
mieszkańców.  
 
Zarząd Osiedla Suchy Las Wschód A. Ankiewicz informowała członków komisji, że posiada pismo 
od mieszkańców ulicy Strażackiej, którzy zdecydowanie są przeciwni progom zwalniającym. 
 
Radny R. Banaszak zapytał czy na mapie zagrożeń drogowych kiedykolwiek było zawarte 
zgłoszenie z ulicy Strażackiej dotyczące nadmiernej prędkości? Mieszkańcy mają prawo zgłosić 
na stronie „mapa zagrożeń drogowych” niebezpieczne miejsca. Na naradach u komendanta 
wojewódzkiego policji analizuje się tę mapę i są podejmowane odpowiednie kroki. 
 
RK P. Babula oznajmił, że sprawdzi jeszcze odległości zlokalizowania oznakowania pionowego  
i widoczność znaku.  
 
Ad. 9. 
Zarząd Osiedla Suchy Las Wschód A. Ankiewicz złożyła wniosek do budżetu o projekt budowy 
chodnika wraz z oświetleniem na ul. Dębowej przy skrzyżowaniu z ul. Leśną i Sprzeczną w związku 
z wykreśleniem z budżetu budowy progu zwalniającego na ul. Strażackiej w Suchym Lesie.  
 
Z-ca wójta I. Ciok oznajmiła, że wniosek jest bezzasadny, ponieważ ten kawałek chodnika wraz  
z oświetleniem jest projektowany w ramach ul. Leśnej. 
 



Zarząd Osiedla Suchy Las Wschód A. Ankiewicz poprosiła z-cę wójta, aby tak pokierowała 
urzędem, aby przystąpić do pilnych rozmów z właścicielem od którego ma zostać kupiony 
fragment gruntu celem wybudowania chodnika.  
 
Z-ca wójta I. Ciok odpowiedziała, że o sprawie pamięta.  
 
Przewodniczący K. Czaczyk zapytał o możliwość wybudowania fragmentu chodnika przy  
ul. Bogusławskiego (droga powiatowa) na wysokości ul. Jaśminowej i Strażackiej. 
 
Radna powiatowa A. Ankiewicz przedstawiła sposób działania powiatu. Powiat nie projektuje  
i nie buduje chodników odrębnie. Jedyne rozwiązanie, to wystąpienie przez gminę o powierzenie 
ok. 40-60 m.  
 
Z-ca wójta I. Ciok zaproponowała przewodniczącemu, aby w omawianej sprawie złożył wniosek 
do budżetu na rok przyszły.  
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Protokółowała:        Przewodniczący: 

Justyna Krawczyk        Kacper Czaczyk 

 


